
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL DE LES ALCALDIES DE LA COMARCA 
DEL SEGRIÀ

Identificació de la sessió
Núm.: 4/2020
Caràcter: ordinària 
Data: 24 de setembre de 2020
Horari: de 10:00 h a 11:25 h

D’acord amb l’article 46.3 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local,  
(introduït  pel  Reial  decret  llei  11/2020,  de  31  de  març,  pel  qual  s'adopten  mesures  urgents 
complementàries en l'àmbit social i econòmic per fer front a l'COVID-19), donada l’excepcionalitat de 
la situació actual i  davant la impossibilitat de celebrar aquesta sessió de manera presencial, es 
celebra  per  mitjans  telemàtics  via  programa  Zoom,  quedant  acreditada  l’assistència  de  les 
alcaldesses i alcaldes següents

Hi assisteixen:
David Masot Florensa, alcalde de l’Ajuntament de Maials i president del Consell de les Alcaldies 
Antoni Bosch Carabante, vicepresident primer del Consell Comarcal del Segrià
Rosa Pujol alcaldessa de l’Ajuntament d’Aitona
Xavier Prunera Cebrià, alcalde de l’Ajuntament d’Alcanó
Jaume Sanuy López, alcalde de l’Ajuntament d’Albatàrrec
Joan Carles Garcia Guillamon, alcalde de l’Ajuntament d’Alfarràs
Hilari Guiu Sentís, alcalde de l’Ajuntament d’Alfés
Antoni Perea Hervera, alcalde de l’Ajuntament d’Alguaire
Jordi Tarragó Jové, Alcalde de l’Ajuntament d’Almatret
Teresa Malla Aigé, Alcaldessa de l’Ajuntament d’Almenar
Joan Gilart Escuer, alcalde de l’Ajuntament d’Alpicat
Fermí Massot, alcalde de l’Ajuntament d’Aspa 
Jordi Verdú Paijà, alcalde de l’Ajuntament de Corbins
Emma Solans Pérez, alcaldessa de l’Ajuntament de Gimenells i Pla de la Font
Manel Josep Solé Agustí, alcalde de l’Ajuntament de La Granja d’Escarp 
Carme Pinyol Oró, alcaldessa  de l’Ajuntament de Llardecans
Montserrat Jové Vidal, alcaldessa de l’Ajuntament de Massalcoreig
Josep Ramon Modol, regidor de l’Ajuntament de Montoliu de Lleida, en substitució de l’alcalde 
Sandra Barberà Bosch, alcaldessa de l’Ajuntament de Puigverd de Lleida
Silvia Olmo, regidora de l’Ajuntament de Rosselló en substitució de l’alcalde 
Teresa Cullerés, alcaldessa de l’Ajuntament de Sarroca de Lleida
Josep Antoni Romia Pujol, alcalde de l’Ajuntament de Serós 
Sandra Marco Casals, alcaldessa de l’Ajuntament de Soses
Jaume Gort, alcalde de l’Ajuntament de Sunyer 
Mario Urrea Marsal, Alcalde de l’Ajuntament de Torrebesses 
Jordi Latorre Sotus, Alcalde de l’Ajuntament de Torrefarrera
Joan Carles Miró Puigvecino, alcalde de l’Ajuntament de Torres de Segre
Agustí Jiménez Pérez, alcalde de l’Ajuntament de Torre-Serona
Jordi Figuerol Sarmiento, alcalde de l’Ajuntament de Vilanova de Segrià
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També assisteixen:
Sergi Fo Pifarré, gerent del Consell Comarcal del Segrià
Tomàs Torán Solaní, interventor del Consell Comarcal del Segrià
Carme Vallés i Fort, secretària del Consell Comarcal del Segrià

Excusen assistència:
Celestí Panavera Altisent, alcalde de l’Ajuntament dels Alamús
Manel Ezquerra Tomàs, alcalde de l’Ajuntament d’Alcarràs
Josep Maria Gras Charles, alcalde de l’Ajuntament d’Alcoletge
Josep Ibars Gilart, alcalde de l’Ajuntament d’Almacelles
Pere Puiggròs Compte, alcalde de l’Ajuntament d’Artesa de Lleida
Antoni Carré Cuadrat, alcalde de l’Ajuntament de Benavent de Segrià
Miquel Pueyo i París, alcalde de l’Ajuntament de Lleida
Carles Català Visa, alcalde de l’Ajuntament de La Portella
Josep Ma. Sanjuan Cornadó, alcalde de l’Ajuntament de Sudanell
Josep Ramon Solsona Oliva, alcalde de l’Ajuntament de Vilanova de la Barca

En primer lloc, el President proposa un minut de silenci pel Sr. Jaume Revés que va perdre la vida 
la setmana passada en un tràgic accident de tràfic. Lamenta la pèrdua de qui va ser Vicepresident 
del Consell Comarcal i Alcalde de Sarroca de Lleida.

Tot seguit, dona la benvinguda al Sr. Fermí Massot, nou alcalde d’Aspa a qui desitja molts encerts 
en aquesta nova etapa.

ORDRE DEL DIA:

1. Aprovació de l’esborrany de les actes de les sessions de 29 de maig i de 22 de juliol de 2020.
2. Explicació  per  part  de  Direcció  de  l'Agència  Catalana  de  l'Aigua  (ACA),  de  l'Ordre  de 

Subvencions adreçada als municipis de la part  catalana de les conques compartides per a 
l'execució d'actuacions de prevenció davant d'avingudes que beneficiïn una zona urbana.

3. Informes de Presidència.
4. Precs i preguntes.

DESENVOLUPAMENT  DE LA SESSIÓ

1.- Aprovació de l’esborrany de les actes de les sessions de 29 de maig i de 22 de juliol de 
2020.

De conformitat amb l’article 110.3 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text  Refós  de la  Llei  municipal  i  de  règim local  de Catalunya,  s’ha  procedit  prèviament  a  la 
distribució a tots els membres del Consell d’alcaldes de l’esborrany de les actes de les sessions de 
29 de maig i de 22 de juliol de 2020.
Se sotmeten a votació i son aprovades per unanimitat.
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2. Explicació per part de Direcció de l'Agència Catalana de l'Aigua (ACA),  de l'Ordre de 
Subvencions adreçada als municipis de la part catalana de les conques compartides per a 
l'execució d'actuacions de prevenció davant d'avingudes que beneficiïn una zona urbana.

El President dona la benvinguda al  Sr. Josep Manuel Pascual, cap de la Demarcació Territorial de 
Lleida de l'Agència Catalana de l'Aigua i al Sr. Diego Moxó, Adjunt a Gerència per a la Coordinació 
Territorial,  qui  agraeix  al  Consell  Comarcal  la  invitació  a  participar  i  disculpa  l’assistència  al 
Director de l’Agència que no s’ha pogut connectar.

En primer lloc, explica les 2 línies d’ajuts que son possibles després de molts anys de no haver 
pogut convocar ajuts de lluita contra les inundacions a la Conca de l’Ebre, per una incapacitat 
jurídica. Amb una modificació normativa es pot començar a actuar amb voluntat de permanència i 
continuïtat. Les dues línies d’ajuts son:

- Subvencions adreçades als municipis de la part catalana de les conques compartides de 
Catalunya per a l'execució d'actuacions de prevenció davant d'avingudes que beneficiïn 
una zona urbana.
Amb aquests ajuts es pretén finançar tot tipus d’actuacions que beneficiïn la inundabilitat 
de trams urbans.  Estan assignats dos milions d’euros,  amb una aportació màxima per 
municipi de 500.000 euros, preveient-se un finançament d’entre un 70 % (per a municipis 
de més de 5.000 habitants)  i  un 80% (per  a municipis  de menys de 5.000 habitants). 
Explica que l’IVA no es pot subvencionar i s’haurà d’assumir íntegrament per l’ajuntament 
així com la disponibilitat de terrenys de titularitat publica o privada que estiguin fora de la 
llera. 
El termini per presentar sol·licituds ja és obert, essent el termini d’execució d’actuacions a 
finançar és de l’1 de gener de 2020 fins 31 d’octubre de 2022, havent d’estar iniciades 
mínim 31 de desembre de 2021. Es tracta d’un ampli termini perquè farà falta un projecte 
constructiu per dur a terme les actuacions subvencionables en aquesta línia d’ajuts.
Es posa a disposició per aclarir els dubtes que puguin sorgir al respecte.

- Subvencions  adreçades  als  ens  locals  per  a  l’execució  d’actuacions  de  prevenció  i 
reparació dels danys en el domini públic hidràulic de lleres públiques de la part catalana de 
les conques compartides en trams urbans els anys 2020 i 2021. 
Aquesta línia  encara  no està  publicada,  i  es finançarà  la  retirada de vegetació  morta, 
manteniment, etc.
Estan assignats 900.000 euros, i a diferència de l’anterior línia es pot arribar a finançar el 
100% de les actuacions llevat l’IVA, amb un màxim de 60.000 euros per actuació i 80.000 
euros per municipi.
El termini d’execució d’actuacions a finançar és de l’1 de gener de 2020 fins 31 d’octubre 
de 2022, havent d’estar iniciades mínim 31 de desembre de 2021.

Per les dues línies caldrà el vist i plau de la Confederació Hidrogràfica de l’Ebre (en endavant 
CHE), i es comptarà amb tot el suport de l’ACA, ja que si es concedeix l’ajut existirà previ informe 
favorable ACA.

Fora dels trams urbans,  el  manteniment el  realitza l’ACA amb unes actuacions ja llistades en 
municipis de la Conca de l’Ebre.
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Insisteix en la vocació de continuïtat d’aquests ajuts, pel que si no es concedeix aquest ajuts es 
continuarà  insistint  i  a  partir  de  2022  s’incrementarà  la  dotació  pressupostària  per  aquests 
finançament. La primera línia més complexa que requereix projecte, no es farà cada any però sí la 
del manteniment de lleres. Si algun ajuntament queda fora pot comptar amb properes ordres de 
subvencions.

L’ACA participa  en  els  processos  participatius  de  la  CHE fent  al·legacions  al  pla  que  s’està 
tramitant per tal que continuï invertint, posant de manifest la necessitat de mantenir i recuperar la 
inversió. Si l’ACA intervé és de manera complementària però la CHE ha de continuar invertint.

El  Sr.  Manel Pasqual intervé per demanar que les peticions de neteges de llera en zones no 
urbanes, s’han d’enviar al seu correu electrònic als SSTT amb un plànol ubicant la necessitat i 
s’inclourà al programa de l’any.

El Sr.  Moxó destaca que de les tres potes de la política hidràulica,  l’abastament en alta serà 
robust, i que el medi i la inundabilitat és millorable ja que s’ha posat en evidència amb inundacions 
per l’estat de la llera.

El President posa de manifest que el fet d’haver d’assumir l’IVA pot suposar una despesa molt 
potent en inversions de gran dimensió i potser la segona línia de manteniment amb finançament al 
100% i havent de suportar només l’IVA és més factible pels ajuntaments.

El Sr. Moxó respon que son plenament conscients d’aquesta problemàtica però pel proper pla de 
gestió es mirarà d’incrementar aquest percentatges.  S’estan estudiant alternatives per afrontar 
aquesta problemàtica.

El President els agraeix la seva presència i preveu èxit en aquestes línies de subvencions que 
acaben de presentar.

3.- Informes de Presidència.

El President explica que ahir es van tancar les bases per ajuts de comerç, pel que vol agrair la 
rapidesa als serveis jurídics i l’esforç dels ajuntaments, Pimes, Cambra de comerç i Federació 
d’hoteleria que han col·laborat per arribar a unes bases de consens. Ara tots els sectors implicats 
les estan revisant i s’aprovaran per urgència per decret de presidència, a ratificar pel ple, amb una 
exposició pública de 10 dies.
Informa que s’haurà de presentar una declaració responsable acreditativa de la  reducció dels 
ingressos durant el mes de juliol passat en un 50% respecte el juliol de 2019.
Explica que està previstos 3.900.000 € per finançar aquests ajuts i que 100.000 € son per a que el 
Consell Comarcal del Segrià els destini a promoció econòmica a tota la comarca, no només pels 7 
municipis que van patir més. 
Afegeix que fa dos dies ell i el Sr. Huguet, cap de l’Àrea de Promoció Econòmica van assistir a una 
reunió al Patronat de Turisme de la Diputació de Lleida que ha mostrat molt interès per recolzar 
una campanya molt potent per acabar de rentar la cara de la Comarca enfront la imatge que s’ha 
projectat aquest estiu amb motiu del tancament perimetral que es va haver d’aplicar. Agraeix a la 
Diputació de Lleida l’interès i la predisposició per col·laborar en aquest sentit. 

Carrer del Canyeret, 12 - 25007 Lleida - Tel. 973 054 800 - Fax 973 054 810
presidencia@segria.cat - http://www.segria.cat

4

C
od

i V
al

id
ac

ió
: A

2K
H

PQ
FN

S3
Q

6T
G

G
H

M
N

EQ
PJ

SF
J 

| V
er

ifi
ca

ci
ó:

 h
ttp

s:
//c

cs
eg

ria
.e

ad
m

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 4
 d

e 
7 

mailto:presidencia@segria.cat
http://www.segria.cat/


Per explicar la situació actual del servei de recollida de residus, dona la paraula al Sr. Hilari Guiu, 
cap de l’Àrea de Medi Ambient i explica que en relació amb la recollida amb el sistema porta a  
porta,  està resolt el tema del xipatge amb algun error inicial. Per altra banda, està previst que a 
principis d’octubre arribin els contenidors que s’han comprat pels municipis amb recollida per illes.
Explica que està previst variar alguna freqüència de la recollida del rebuig a paper.  Cal treballar 
per  solventar  l’incivisme,  ja  que  és  complicat  i  es  generen  molts  problemes.  Anuncia  que  a 
l’octubre hi haurà reunions amb alcaldes i alcaldesses per tractar el tema de la facturació.

El Sr. Jordi Verdú Paijà, alcalde de l’Ajuntament de Corbins, intervé per dir que cal parlar amb 
Norvert perquè el dissabte, que és el dia que s’obre la deixalleria, a un veí se li va dir que estava 
plena, pel que cal programar.
El  Sr.  Hilari  Guiu  pren  nota  d’aquesta  incidència  i  demana  que  se  li  facin  saber  aquestes 
situacions.

El  President  respon  que  s’està  mirant  de  trobar  una  solució  definitiva  amb  el  tema  dels 
voluminosos, que aquest hivern ha d’estar solventat. 

La Sra. Emma Solans Pérez, alcaldessa de l’Ajuntament de Gimenells i Pla de la Font, intervé per 
dir que es col·lapsa la recollida de voluminosos pels elements que deixen les empreses. 
El  President  respon  que  aquest  problema no  té  solució  fàcil,  ja  que  cal  avisar  empresa  per 
empresa, perquè donat que son grans generadors, s’han d’autogestionar els seus residus i no fer 
ús d’aquest servei

El President explica que va tenir lloc una reunió amb la plataforma animalista que col·labora a la 
canera. Vol donar les gràcies als grups locals i a la protectora d’animals per la tasca que fan. Ara 
hi ha uns 50 animals a la canera gràcies a la tasca d’aquestes entitats.
Explica que al PUOSC estan incloses unes actuacions de millora a les instal·lacions de la canera 
per import de 120.000 euros. La resta de partides son per millores a la seu del Consell Comarcal,  
essent  el  gran  repte  la  conversió  de  la  sala  de  plens  en  una  sala  polivalent,  actuació  molt 
ambiciosa que suposarà una gran millora. També està prevista l’ampliació de dependències.

Tot seguit el President dona la paraula a la Sra. Silvia Olmo, cap de l’Àrea d’Ensenyament qui 
explica  que aquest  curs el  servei  de menjador  es presta  amb dos nous lots,  un  per  part  de 
l’empresa Comertel i l’altre per l’empresa Aramark. El primer dia 6 pobles van rebre més tard el 
servei però el dia següent ja van posar 2 camions més per subministrar les rutes.
L’1 d’octubre està prevista una reunió amb els directors dels centres, per explicar les millores com 
son l’increment de monitors o la prestació del servei íntegrament amb línia calenta.
Les  empreses  estan  estudiant  com  donar  menjar  a  alumnes  becats  confinats,  però  hi  ha 
problemes amb el Departament de Salut per validar aquest repartiment d’aliments, ja que ja no hi 
ha targes moneders.
Pel que fa al transport informa que s’han aprofitat tots els seients lliures i que hi ha hagut algun 
petit problema de retard en alguna línia però s’ha parlat amb l’empresa implicada i s’ha solventat.
S’ofereix per si hi ha algun dubte sobre alguna d’aquestes qüestions.

La Sra. Teresa Malla, alcaldessa d’Almenar, intervé per explicar que des de Salut es demana que 
els nens sempre seguin al mateix seient per no haver de confinar a tots els alumnes de l’autocar 
en cas de donar un positiu, només als que seguin més a prop de l’afectat.

El President respon que s’està treballant en aquest sentit.
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La Sra. Teresa Malla afegeix que s’ha aturat aquest repartiment d’aliments per part de Salut.

El Sr. Josep Ramon Mòdol, regidor de l’Ajuntament de Montoliu de Lleida diu que hi ha una sèrie 
de mancances en el servei a revisar, del que la Sra. Silvia Olmo pren nota.
El  President  dona la  paraula a la  Sra.  Teresa Malla,  Cap de l’Àrea de Cultura,  i  explica que 
algunes actuacions s’han pogut dur a terme, i que el primer cap de setmana d’octubre acaba el 
cicle de Cobles a la Fresca que s’ha fet parcialment. S’ha anul·lat el Pubillatge i el Cant coral, però 
està en marxa el  premi de recitació poètica i  també el  certamen de relats Històries Vives del 
Sergrià. Entre novembre i desembre, està previst el primer premi d’Il·lustració.
Informa que s’estan valorant les vesprades teatrals perquè no hi ha grups disposats a participar i 
es plantegen altres grups.
Aquest divendres a Llardecans s’inaugura l’exposició itinerant Textures i Lectures. Només s’ha 
programat a 6 municipis per ordre d’inscripció i si té projecció es farà a més municipis.
En definitiva, s’està treballant per donar a conèixer la cultura del Segrià, pel que s’està treballant 
un catàleg que reculli l’oferta d’actuacions que hi ha a la Comarca que pugui ser consultat quan 
algun ajuntament ho necessiti.
Pel que fa a Joventut, el dia 8 d’octubre comença a l’escola de capacitació agrària d’Alfarràs el 
programa Odisseu, en el que participen el DARP, el Departament de Treball i el de Joventut i  
l’entitat ARCA, adreçat al jovent de la comarca en el que participaran joves emprenedors de la 
comarca.
El President demana a Teresa Malla que quan estigui el programa tancat es faci arribar per fer-ne 
difusió.

El Sr. Toni Bosch, cap de l’Àrea de Serveis Socials, explica que el dispositiu de Torres de Segre 
per a temporers confinats es va tancar el 31 d’agost. Agraeix a l’Alcalde de Torres de Segre haver 
facilitat el poliesportiu. 
Informa que s’està treballant per fer més àgils els processos i canviar el servei, i que hi haurà 
modificacions a l’addenda, en concret, a la fitxa de voluntariat es convocarà una línia d’ajuts de 
35.000 € per ajuntaments i entitats per finançar accions realitzades en voluntariat i bon veïnatge.
També informa que en breu es licitarà el Servei d’atenció domiciliària.

El President agraeix a l’Alcalde de Torres de Segre haver facilitat el poliesportiu i a la gent d’Open 
Arms per haver col·laborat. Informa que es va fer una carta d’agraïment, tant a l’ajuntament com a 
l’esmentada ONG.

4.- Precs i Preguntes.

El Sr. Joan Carles Miró Puigvecino, alcalde de l’Ajuntament de Torres de Segre,  pregunta quan 
està previst que arribin els nous contenidors de les illes.
El President i el Sr. Hilari Guiu responen que està previst que arribin a principis de mes.

Sense cap altre afer a tractar,  el  president aixeca la sessió en la data i hora assenyalades a 
l’encapçalament, del que com a secretària estenc aquesta acta i en dono fe.

Carrer del Canyeret, 12 - 25007 Lleida - Tel. 973 054 800 - Fax 973 054 810
presidencia@segria.cat - http://www.segria.cat
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Vist i Plau
El president del Consell de les Alcaldies 

David Masot Florensa
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